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ДЯКУЄМО ЗА ПРОФЕСІЮ
Січень 2022 року був напруженим для випускників магістратури: сесія, спілкування з керівниками, захист магістерських робіт. Але зараз, коли всі турботи позаду й залишилося 
тільки отримати дипломи, магістри дали невеликі інтерв’ю нашій газеті.

Ганна Ляшевська, істо-
ричний ф-т: «Моя роди-

на  —  династія педагогів, що 
викладають у різних університе-
тах. Мене завжди цікавила істо-
рія, адже вона з’явилась раніше, 
ніж інші науки. Усе на світі має 
свою історію. За роки навчання 
в ун-ті найкраще запам’ятався 
1  курс, тому що він був дуже 
насиченим різними заходами. Справжнім викли-
ком для студентів-істориків була літня археологічна 
практика з В. В. Колодою в с. Мохнач. Проживаючи 
в наметах у лісі, ми були відрізані від зовнішнього 
світу й цивілізації, але це був досить цікавий досвід. 
Також добре запам’ятались практичні заняття-екс-
курсії містом з О. В. Дьяковою, яка розповіла багато 
цікавого про історію Харкова. Цю інформацію не 
знають навіть корінні мешканці міста. Моя кваліфі-
каційна магістерська робота «Внесок О. М. Бекетова 
в зміну архітектурних традицій Харкова» (наук. кер.: 
к. і. н., доц. І.В. Чернікова) потребувала багато зусиль, 
але була для мене дуже цікавою.

Від імені випускників-магістрів щиро дякую колек-
тиву історичного ф-ту за здобуті знання, відкриття 
талантів, щасливі студентські роки та можливість 
поєднувати навчання із творчістю».

Марина Трускал з м. Павлоград, де в 2016 році 
закінчила 11 класів. З 2016 по 2020 рр. навчалася 
в Дніпровському національно-
му ун-ті ім. О. Гончара за фахом 
учитель укр. мови та літ-ри. 
У 2020 р. вступила до магістра-
тури на укр. мовно-літера-
турний ф-т ім.  Г.  Ф.  Квітки-
Основ’яненка  ХНПУ імені 
Г. С. Сковороди: «Мені подобаєть-
ся цей ун-т, а особливо викладачі, 
які ніколи не відмовлять у допо-

мозі, завжди люб’язні та доброзичливі. Нещодавно 
закінчила написання магістерської роботи на тему 
«Різнорівневі вправи й завдання у формуванні гра-
матичної компетентності учнів (вивчення морфології 
в 6-7кл.)» (наук. кер.: д. філол. н., проф. О.О. Маленко). 
Протягом навчання щороку під час шкільних канікул 
працювала в різних дитячих таборах, що дало мені 
100 % впевненість у правильності вибору професії 
і перетворило роботу на хобі та відпочинок, тому пла-
ную працювати вчителем української мови за спеціаль-
ністю. На жаль, 1,5 року магістратури навчалась дис-
танційно й не було можливості познайомитися добре 
з групою, але ті, з ким все ж таки вдалося поспілкува-
тися, неймовірні люди. Хочу побажати студентам та 
викладачам, щоб вони не зупинялися на досягнутому, 
працювали, вдосконалювалися і залишалися такими ж 
добрими та чуйними».

Дмитро Іванов, ф-т ФВ і  спорту: «З 13 років 
займався джиу-джитсу, тому свою освіту вирі-
шив пов’язати зі спортом. 
Отримав  червоний диплом 
бакалавра і продовжив навчан-
ня в  магістратурі на рідному 
ф-ті. Був багаторазовим призе-
ром та переможцем чемпіонатів 
Харкова й України, учасником 
чемпіонатів Європи та світу. 
У магістратурі захистив роботу 
на тему «Вплив кількості повто-
рень на ефективність процесу 
навчання перевороту вбік хлопців 15 років» (наук. 
кер.: д. пед. н., проф. О. В. Іващенко). Під час навчання 
тренував дітлахів, але згодом мої інтереси змінилися, 
і зараз опановую професію масажиста, з якою хочу 
пов’язати своє майбутнє. Роки навчання на ф-ті ФВ 
і спорту залишили позитивні емоції від поєднання не 
тільки теорії, але й від захоплюючої практики. Дякую 
університету та викладачам, які ділилися зі студента-
ми знаннями й багаторічним досвідом, за можливість 

отримати фундаментальні знання у сфері фізичного 
виховання і спорту».

Микола Шуть, ф-т психології та соціології: 
«Уперше в історії нашого вишу літня людина стала 
студентом-магістрантом стаціонару! Максимальне 
відвідування занять, виконання всіх завдань, пара-
лельно читання десятків книг, 
консультації фахівців, участь 
у  проєктах, сесії, документи 
з практики, звіти... Доцент нашо-
го вишу має бути взірцем дбай-
ливого ставлення до обов’язків 
студента! Sapere aude! Смій бути 
мудрим!

У нескінченних наукових течі-
ях магістратури викристалізува-
лася ідея займатися психологією 
благополуччя людей! Я й раніше це робив — засо-
бами живої, емоційно-когнітивної гри та практикою 
ігромайстерності вів дітей і дорослих до високої 
Радості, до дійсного Щастя.

Дякувати Богу і людям, я маю унікальний досвід 
ігромайстра, підкріплений знаннями провідних 
фахівців світу (чого тільки вартує праця з маестро 
Клаусом Фопелем у Гамбурзі!). Але йдучи шляхом 
магістра психології, я безкінечно вдячний шановним 
професорам (зокрема моєму науковому керівникові 
Т. Б. Хомуленко та науковому керівнику по життю — 
В. І. Лозовій), педагогам-професіоналам за відкрит-
тя і натхнення, за корекцію і розвиток, за нові ідеї 
і сумніви.

І вдячний, я розумію, що відтепер мені потріб-
но ще більше читати, відчувати, писати, творити, 
впроваджувати. Відтепер буду щосили допомагати 
людям розкривати свій потенціал і вести їх за собою 
ще ретельніше, ще відповідальніше! Адже я магістр 
славетної харківської школи психології! На мені наві-
ки незрима мантія і почесний капелюх!»

Підготувала Ю. Лебеденко

Сьогодні у  вашому житті знаменна 
подія  — ви отримуєте диплом про 

повну вищу освіту. Диплом магістра  — 
це перепустка у велике професійне життя, це 
можливість навчання в аспірантурі й стати 
науковцем. Хочу подякувати вам за те, що ви 
обрали місцем свого професійного зростання 
саме наш університет, за прагнення отри-

мати міцні якісні знання і  стати хорошими 
вчителями.

Я хочу, щоб ви стали агентами нових змін 
в нашій країні, в освіті й зробили Україну про-
гресивною європейською державою!

Шановні випускники! Бажаю вам 
творчих злетів, професійних успіхів, 
кар’єрного зростання, добрих друзів, 

здоров’я, миру і родинного благополуччя. Не 
забувайте свою alma mater, яка дала путівку 
в життя, у цікавий і повний можливостей для 
реалізації світ!!!

З повагою — ректор ЮРІЙ БОЙЧУК

У ДОБРУ ПУТЬ, МАГІСТРИ!

СПОРТИВНЕ 
СУЗІР’Я — 2021

27 грудня 2021 р. відбулася уро-
чиста Церемонія вшанування кращих 
спортсменів, тренерів та спортивних 
діячів Харківщини «Спортивне сузір’я 
2021».

Ірина Одокієнко визнана «Кращим 
тренером Харківщини 2021  року», 
а Роман Свічкар — «Кращим спортс-
меном Харківщини 2021 року»!

21 січня 2022 року до Дня Соборності України народний ансамбль народного 
танцю «Зорицвіт» ХНПУ імені Г. С.Сковороди (керівники: О.В. Лиманська 
та К. В. Редько) взяв участь у міському концерті «Передзвони України», який 
відбувся у КЗК Харківський муніципальний центр культури та аматорського 
мистецтва.

ВЧЕНІ ЗВАННЯ НАУКОВЦЯМ
29 грудня під час зборів трудового колективу Юрій Бойчук вручив атестати про 
присудження вчених звань науково-педагогічним працівникам вишу.

Атестат доцента отримали: 
к.  філол. н., доц. каф. укр. літе-

ратури та журналістики імені проф. 
Леоніда Ушкалова Олена Варенікова; 
к. філол. н., доц. каф. практики англ. 
усного і писемного мовлення Ганна 
Князь; к.  пед.  н., доц. каф. економ. 
теорії фінансів і обліку Юлія Олійник; 
к.  пед.  н., доц. каф. англ. фонетики 

і граматики Олена Чухно; к. пед. н., 
доц. каф. укр. літератури та журна-
лістики імені проф. Леоніда Ушкалова 
Валентина Глушич; д. філол. н., доц. 
каф. укр. мови Оксана Халіман. 

Атестат професора отримала 
д. пед. н., проф. каф. теорії і методики 
мистецької освіти та вокально-хорової 
підготовки вчителя Вікторія Тушева. 

Газета Харківського національного
педагогічного університету імені Г.С. Сковороди

МОВОЮ ЦИФР ПРО ВИПУСК
За даними навчального відділу ун-ту у 2022 р. випуск здобувачів вищої 

освіти другого (магістерського) рівня складає 786 осіб (386 денної та 400 
заочної форми навч.). 140 магістрів отримають дипломи з відзнакою (84 ден-
ної та 56 заочної форми навч.). Найбільший випуск магістрів відбувся: на ф-ті 
іноземної філології — 128 осіб, на ф-ті психології та соціології — 95, на ф-ті 
природничої, спеціальної і здоров’язбережувальної освіти — 81 та на ф-тах 
дошкільної освіти — 72 та початкового навчання — 70 осіб. В ІПОМ дипломи 
магістрів отримали 44 особи.

Юлія Губська, навч. відділ

ПРИЄМНА НОВИНА
У новому семестрі 11 студентів нашого ун-ту поїдуть навчатися за програ-

мою академічної мобільності до Університету імені Адама Міцкевича в Познані 
та до Поморської академії в Слупську (Республіка Польща).

Випуск — 2021

ALMA MATER ПИШАЄТЬСЯ ВИПУСКНИКАМИ-МАГІСТРАМИ
28 січня в актовій залі ун-ту відбудеться урочиста церемонія «Випуск магістрів — 2021»

За відмінне навчання впродовж усіх років пере-
бування в ун-ті, участь у науково-дослідній роботі, 

активну громадську, спортивну та творчу діяльність 
у зв’язку із проведенням урочистостей «Випуск магі-
стрів — 2021» будуть відзначені здобувачі ІІ (магіс-
терського) рівня навчання за такими номінаціями:

«Премія імені Г. С. Сковороди»: Ярослава 
Бе режна — ф-т ФВ і спорту; Влада Бірюкова — ф-т 

дошкіл. освіти; Денис Гоголь — ф-т психології і соці-
ології; Анастасія Захарова — ф-т початк. навчання; 
Тетяна Мирошниченко — ф-т природн., спеціальної 
і здоров’язбережувальної освіти; Руслана Щербина — 
ф-т інозем. філології; Діана Сюсюк — історичний 
ф-т; Вікторія Трошечко — фізико-математичний ф-т; 

Катерина Шовкова — укр. мовно-літературний ф-т 
імені Г. Ф. Квітки-Основ’яненка; Станіслава Фішкіна — 
ф-т мистецтв.

«Відмінник навчання»: Анушик Акопян — юри-
дичний ф-т; Катерина Водолазська, Іванна Равх — фізи-
ко-математичний ф-т; Інна Гриненко — укр. мовно-літе-
ратурний ф-т імені Г. Ф. Квітки-Основ’яненка; Дмитро 
Іванов — ф-т ФВ і спорту; Аліна Карпенко — ф-т дошкіл. 

освіти; Анастасія Колодько — ф-т природн., спеціальної 
і здоров’язбережувальної освіти; Ганна Ляшевська — 
історичний ф-т; Марина Попова — ф-т мистецтв; Ірина 
Пчельнікова — ф-т початк. навчання; Катерина Рай — 
ф-т психології і соціології; Ганна Святцева — ф-т інозем. 
філології.

У номінації «Інтелектуал» — 11 магістрів, «Лідер 
студентського життя» — 11, «Громадський діяч 
року» — 9, «Творча особистість» — 19, «Кращий 
медійник»  –7, «Олімпійські надії»: Владислав 
Біляєв — ф-т інозем. філології; Євген Горбачук — ф-т 
ФВ і спорту; Дар’я Єрмачкова — ф-т природ., спе-
ціальної і здоров’язбережувальної освіти; Дмитро 
Сириця — історичний ф-т.

Вітаємо всіх випускників з  успішним 
закінченням alma mater! Упевнені, що 
у вашій пам’яті залишаться не тільки лек-
ції, іспити, заліки, дистанційне навчання, 
але і  яскраве та  насичене студентське 
життя!

Випускники магістратури Інституту післядипломної освіти і менеджменту з керівництвом

ШАНОВНІ МАГІСТРИ!



УЧИТЕЛЬСічень 2022 УЧИ ТЕЛЬ

ДЕНЬ ВІДКРИТИХ ДВЕРЕЙ
5 січня 2022 року в ХНПУ імені Г. С. Сковороди відбувся День відкритих дверей в онлай-
новому форматі.

На початку онлайн-трансляції 
з вітальним словом до учасників 

віртуальної зустрічі звернувся ректор 
Юрій Бойчук, який розповів про пере-
ваги навчання в Сковородинівському 
ун-ті та запросив майбутніх вступників 
на навчання. 

З детальною презентацією про орга-
нізацію ЗНО–2022 виступив директор 
Харківського регіонального центру 
оцінювання якості освіти Олександр 
Сидоренко. Олександр Леонідович 
ознайомив присутніх з  особливос-
тями цьогорічної вступної кампанії 
та поділився цінними порадами для 
успішного складання ЗНО у 2022 році.

Модератором профорієнтацій-
ного заходу традиційно став голова 
Студентського парламенту ун-ту Денис 
Касалап. Під час відеозустрічі абітурі-
єнти ознайомилися з особливостями 
вступної кампанії-2022, поспілкували-
ся з керівництвом вишу, здобувачами 
вищої освіти, представником приймаль-
ної комісії. Вступникам розповіли про 

особливості навчання в ун-ті, допомогли 
розібратися з алгоритмом реєстрації 
електронного кабінету та надали відпо-
віді на всі бентежні запитання. Від імені 
здобувачів вищої освіти ун-ту до учас-
ників зустрічі звернувся аспірант 2- го 
року навчання каф. анатомії і фізіології 
людини імені проф. Я.Р. Синельникова 
Олексій Божко. Він розповів про влас-
ний досвід успішного навчання в ун-ті, 
надав цінні поради щодо всебічної 
креативної реалізації своїх можливос-
тей на благо університетської спільноти 
й суспільства в цілому. 

Зі свого боку відповідальна секре-
тарка Приймальної комісії Тетяна 

Гуцан презентувала інформацію 
про правила прийому до ХНПУ імені 
Г. С. Сковороди у 2022 році, а також 
відповіла на численні питання, що 
надійшли від абітурієнтів у  Google-
формі, Telegram-боті та під час прямої 
трансляції в Google Meet.

Юлія Клименко,  
керівник Пресцентру ун-ту

Обласний конкурс
Конкурс «Вища школа Харківщини — кращі імена» започаткований 23 роки тому. 

У 2021 році в конкурсі взяли участь 152 науково-педагогічних працівники із 
27-ми закладів вищої освіти. Рішенням обласної конкурсної комісії від 14 

грудня 2021 року визначені кандидатури 24 переможців та 28 дипломантів кон-
курсу за 11-ти номінаціями.

10 січня ректор ун-ту Юрій Бойчук під час засідання Виконавчої ради вручив 
нагороди дипломантам та переможцям XXIII обласного конкурсу «Вища школа 
Харківщини — кращі імена»: Ірині Гавриш, д. пед. н., професору каф. теорії 
і методики викладання природничо-математичних дисциплін у дошкільній, 
початковій і спеціальній освіті, переможниці конкурсу в номінації «Викладач 
фундаментальних дисциплін», а також дипломантам конкурсу директорці науко-
вої бібліотеки ун-ту Олені Коробкіній — у номінації «Директор бібліотеки»; доц. 
каф. англійської філології Ганні Крапівник — у номінації «Викладач гуманітарних 
дисциплін»; зав. каф. гімнастики, музично-ритмічного виховання і фітнесу Юлії 
Голенковій — у номінації «Завідувач кафедри (викладач) фізичного виховання».

Пресцентр

ЗАХИСТИ ДИСЕРТАЦІЙ

11 січня відбувся успішний 
захист дисертації аспірантки каф. 
анатомії і  фізіології людини імені 
Я.  Р.  Синельникова, здобувача наук. 
ступеня доктора філософії Євгенії 
Сергіївни Кардаш за спеціальністю 
091 «Біологія» на тему «Видовий склад 
та екологія комах-філофагів листяних 
порід урбоценозів м. Харкова» (наук. 
кер.: д. біол. н. проф. О. В. Пучков ).

12 січня у  спеціалізованій вче-
ній раді ХНПУ імені Г. С. Сковороди 
відбувся успішний захист дисер-
тації на здобуття наукового ступе-

ня доктора філософії Станіслава 
Сергійовича Науменка за спеці-
альністю 015 Професійна освіта за 
темою «Організація професійного 
навчання обдарованих учнів у шко-
лах КНР» (наук. кер.: д. пед. н., проф. 
А.В. Боярська-Хоменко).

17 cічня в ХНПУ імені Г. С. Сковороди 
Каріне Хачатурян з  великим успі-
хом захистила дисертацію на звання 
доктора філософії за спеціальністю 
035  Філологія. Студія здобувачки 
«Художній час і простір у романісти-
ці Панаса Мирного» стала посутнім 
внеском в  українське літературо-

знавство. (наук. кер.: д. філ. н., проф. 
Н.М.  Левченко). Ще один науковий 
проєкт професора Леоніда Ушкалова 
завершений.

21 січня 2022 р. відбувся успішний 
захист дисертації аспірантки каф. зоо-
логії Валерії Валеріївни Пісоцької на 
здобуття наук. ступеня доктора філо-
софії за спеціальністю 091 «Біологія» 
на тему: «Структурно-функціональне 
значення захисних лісосмуг у форму-
ванні орніто комплексів північного 
сходу України» (наук. кер.: д. біолог. 
н., проф. А. Б. Чаплигіна).

Підсумки 2021 року

ЗБОРИ ТРУДОВОГО КОЛЕКТИВУ
29 грудня в актовій залі ун-ту відбулися загальні збори трудового колективу, де було заслухано щорічний звіт ректора ХНПУ 
імені Г. С. Сковороди, члена-кореспондента НАПН України, професора Юрія Бойчука про результати роботи ун-ту за 2021 рік.

У звітній доповіді Юрій Бойчук 
проаналізував досягнення 

колективу за поточний рік за різ-
ними напрямами: освітня, науково-
дослідна, інноваційна, міжнародна, 
навчально-виховна, інформаційно-
іміджева, фінансово-господарська 
діяльність та ін. Ректор зауважив, 
що в цілому 2021 рік був успішний 
та водночас складний з  декіль-
кох причин, серед яких першою 
є  проблема всесвітньої пандемії 
COVID-19. Разом із тим, незважаю-
чи на карантинні обмеження та інші 
труднощі у звітному році, колектив 
ун-ту виконував статутні завдан-
ня на належному рівні, має значні 
позитивні результати та здобутки. 
Очільник вишу окреслив завдання і на новий 2022 рік, 
спрямовані на вирішення нагальних питань, покращення 
показників діяльності, конкурентоспроможності та зміц-
нення позицій у рейтингах ЗВО.

В обговоренні звіту ректора взяли участь: директор 
Ін-ту післядипломної освіти і менеджменту, к. пед. н., проф. 
Раїса Черновол-Ткаченко; декан ф-ту психології і соціології, 
д. філос. н., проф. Ірина Денисенко; зав. каф. українознавства 
і лінгводидактики, д. філол. н. проф. Олена Маленко; голова 
Ради молодих учених ун-ту, д. пед. н., проф. Ольга Башкір; 
директор студ. містечка Тетяна Чернік; голова спортклубу 
ун-ту, зав. каф. одноборств, фехтування і силових видів спор-

ту, к. пед. н., доц. Ірина Кривенцова; 
перший заст. голови студентського 
парламенту ун-ту Дар’я Молчанова.

Зі звітом про виконання 
Колективного договору між адмі-
ністрацією та профспілковою орга-
нізацією ун-ту виступила секретар 
Первинної профспілкової організації, 
к. пед. н., доц. каф. теорії і методики 
викладання природничо-математич-
них дисциплін у дошкільн., початк. 
і спец. освіті Світлана Білецька.

Наприкінці заходу учасники збо-
рів трудового колективу одноголос-
но (загалом 182 особи) схвалили звіт 
ректора і  задовільно оцінили його 
роботу. Після цього ухвалили новий 
Статут ун-ту та підтримали рішення 

ухвали конференції трудового колективу.
Ректор подякував усім за довіру й високу оцінку його 

діяльності та зазначив: «Усе, що ми робимо, усе, що ми пла-
нуємо, спрямоване лише на одне — на розвиток нашого 
ун-ту, на створення комфортного середовища для виклада-
чів, студентів та співробітників… Мені хочеться, щоб кожен, 
хто працює та навчається тут, був щасливим. Ми будемо 
робити для цього все, що зможемо, але тільки з вашою 
допомогою». Юрій Дмитрович привітав з прийдешніми 
святами та побажав усім миру, міцного здоров’я та щастя 
в Новому 2022 році.

Юлія Клименко, керівник Пресцентру ун-ту

Сумуємо
3 січня 2022 року на 94 році життя пішла у вічність доктор філологічних наук, професор, відомий мовознавець Лідія Андріївна Лисиченко.

Науково-педагогічний шлях профе-
сора Л. А. Лисиченко в Харківському 
державному педагогічному інститу-
ті імені Г. С.  Сковороди розпочався 
1955 року і став прикладом формуван-
ня й становлення справжнього вчено-
го й педагога від викладача, кандидата 
наук, доцента до завідувача кафедри, 
декана факультету, доктора наук, про-
фесора, наукового керівника численних 
аспірантів і докторантів з усієї України, 
голови спеціалізованої вченої ради із 
захисту кандидатських і докторських 
дисертацій, знаного в Україні лінгвіста.

Більше як пів століття її життя 
пов’язане з  кафедрою української 
мови ХНПУ імені Г. С. Сковороди, яку 
вона створила й очолювала 36 років 
(1967–2003 рр.), на якій була започат-
кована й розвинута її наукова школа, 
що налічує на сьогодні кілька десятків 
послідовників, які працюють у закладах 
вищої освіти по всій Україні. За науко-
вого керівництва Л. А. Лисиченко було 
захищено 4 докторських і 30 канди-
датських дисертацій. Численні науко-
ві праці Лідії Андріївни, багаті на ідеї, 

і сьогодні широко цитовані, надихають 
на нові здобутки в царині лінгвістики.

З моменту створення в ХНПУ імені 
Г. С. Сковороди спеціалізованої вче-
ної ради із захисту кандидатських, 
а за тим і докторських дисертацій зі 
спеціальностей філологічного спря-
мування (українська мова, російська 
мова і література) Лідія Андріївна була 
її очільником у 1991–1995, 1996–2003 
роках, потім була її членом до 2015 
року, беручи активну участь в атестації 
аспірантів, пошукувачів, докторантів як 
наукових кадрів вищої категорії — кан-
дидатів і докторів.

Наприкінці 80-х років ХХ ст. Лідія 
Андріївна започаткувала на кафе-
дрі збірник наукових праць з питань 
мовознавства ««Лінгвістичні дослі-
дження» й майже 25 років була його 
головним редактором. Сьогодні цей 
збірник є одним із відомих фахових 
видань категорії Б  в  Україні та за її 
межами.

За значні заслуги в  освіті й  науці, 
громадському житті країни про-
фесор Л.  А.  Лисиченко була нагоро-

джена численними урядовими від-
знаками, зокрема медаллю «Учасник 
Великої Вітчизняної війни», медаллю 
А. М.  Макаренка, почесними зна-
ками «Відмінник народної освіти 
УРСР», «Відмінник народної освіти 
Узбецької РСР», почесними грамотами 
Міністерства освіти УРСР та Українського 
республіканського комітету профспі-
лок працівників освіти, вищої школи 

і наукових установ, дипломом першо-
го обласного конкурсу «Вища школа 
Харківщини — кращі імена», почесни-
ми грамотами МОН України, почесними 
грамотами ХОДА, відзнаками ХНПУ імені 
Г. С. Сковороди.

Лідія Андріївна Лисиченко  — 
людина своєї епохи, що сформувала 
її дух, гідність, людські та суспіль-
ні чесноти й  цінності. Вона щиро 
й вдячно несла життям те, що дала 
їй доля — родинне тепло, горе війни 
й радість відбудови, зростання разом 
зі своєю країною й людьми, що поруч, 
досягнення вершин на педагогічній 
і науковій ниві.

Її мудрість, людяність, педагогічний 
талант згуртовували колектив кафе-
дри й факультету, вона завжди була 
тим камертоном, за яким кожен із нас 
звіряв свої вчинки, своє життя.

Пам’ять про Лідію Андріївну Ли си-
ченко ніколи не згасне серед тих, хто 
її знав, любив, хто в неї навчався лінг-
вістичній мудрості й мудрості життя!

Колектив українського мовно-літ. ф-ту 
ім. Г.Ф. Квітки-Основ’яненка

Круглий стіл

УНІВЕРСИТЕТСЬКА БІБЛІОТЕКА:  
СТОРІНКИ ІСТОРІЇ, СУЧАСНИЙ ВИМІР

У 2021 році виповнилося 210 років від дня заснування бібліотеки Сковородинівського ун-ту. З нагоди цієї знаменної дати 22 грудня 
Наукова бібліотека ун-ту провела засідання круглого столу «Університетська бібліотека: сторінки історії, сучасний вимір».

Із вітальним словом з нагоди відкрит-
тя круглого столу до учасників захо-

ду звернулася проректор з наукової, 
інноваційної і міжнародної діяльності 
ХНПУ імені Г. С. Сковороди, д. філос. н., 
проф. Світлана Бережна, яка відзначи-
ла особливу роль бібліотеки в історії 
ун-ту, побажала всім присутнім плідної 
праці й цікавого професійного спілку-
вання. За дорученням ректора ун-ту 

Юрія Бойчука вона вручила медаль 
«Г. С. Сковорода» почесному гостю — 
Івану Федоровичу Турку, який очолю-
вав бібліотеку понад 54 роки, а також 
привітала Лідію Іванівну Макогон, яка 
упродовж багатьох років виконувала 
обов’язки заступника директора біблі-
отеки.

До заходу, який відбувся в зміша-
ному форматі, долучилися представ-
ники бібліотек закладів вищої освіти 
м. Харкова, провідні фахівці Наукової 
бібліотеки ХНУМГ ім. О. М. Бекетова, 

Науково-технічної бібліотеки НТУ «ХПІ». 
Живі виступи чергувалися з допові-
дями в онлайновому режимі.

Під час круглого столу були пред-
ставлені змістовні цікаві доповіді, при-
свячені історії й сьогоденню універси-
тетських бібліотек, сучасному формату 
діяльності бібліотек ЗВО. Учасники 
заходу висвітлили історію становлен-
ня й розвитку бібліотек, практичний 

інноваційний досвід роботи, а саме: 
удосконалення цифрового контенту 
бібліотек, забезпечення ефективної 
інформаційно-аналітичної підтримки 
наукових досліджень в ун-ті, упрова-
дження нового спектру послуг, сервісів 
у цьому напрямі, науково-видавнича, 
проєктна діяльність, використання 
бібліотечної журналістики, соціальних 
мереж як інструменту PR-комунікацій 
з користувачами бібліотек вишів.

Уперше було презентовано спіль-
ний проєкт Наукової бібліотеки ХНПУ 

імені Г. С. Сковороди та Центру між-
народної діяльності ун-ту — інформа-
ційно-пошуковий електронний ресурс 
«Наукометричні профілі науковців 
ХНПУ імені Г. С.  Сковороди», який 
започатковано в 2021 р. з метою відо-
браження результатів наукової діяль-
ності вчених ун-ту, для удосконалення 
системи моніторингу публікаційної 
активності наших науковців.

Професійне спілкування учасників 
заходу було творчим, цікавим і кон-
структивним. Наприкінці засідання 
організатори круглого столу вислови-
ли вдячність доповідачам за інформа-
тивні доповіді та цікавий практичний 
досвід роботи. Упевнена, що плідна 
робота однодумців збагатила учас-
ників заходу новими ідеями й стане 
новим кроком на шляху подальшого 
інноваційного розвитку університет-
ських бібліотек.

Олена Коробкіна, директорка НБ ун-ту

Перша сесія

ВАЖЛИВИЙ КРОК 
У ДОРОСЛЕ ЖИТТЯ

Студентське життя наповнене різними 
яскравими моментами, веселими поді-
ями, самопізнанням та новими знайом-
ствами, але найголовнішим є навчання.

Неможливо уявити собі навчальний 
процес без зрізу знань — сесії. Для 

кожного це слово звучить по-різному. 
Для когось — можливість проявити 
себе, показати свої знання та перспек-
тиви на подальше. А є ті, хто страшен-
но нервує, усвідомлюючи наближення 
цієї події. Вони сприймають її як дещо 
надскладне та неосяжне. Найбільше 
переймаються першокурсники, адже 
сесія  — це посвята в  студентське 
життя, важливе випробування в стінах 
нового навчального закладу.

Наша перша сесія відбулась у digital-
форматі на платформах Zoom, Google 
Meet та Moodle, але ми не засмутилися, 
тому що це також неймовірний досвід, 
який залишиться на решту життя. Ми, 
здобувачі вищої освіти за спеціаль-
ністю 231 «Соціальна робота», склали 
іспити з таких предметів: «Вступ до 
спеціальності», «Соціальні інституції», 
«Історія і теорія соціальної роботи», 
«Теорія соціальної роботи в  галузі 
дозвілля». Хочеться подякувати нашим 
викладачам, адже вони ретельно від-
бирають матеріал, який стане нам 
у нагоді в освоєнні нашої спеціальнос-
ті, вкладають стільки сил, щоб навчити 
нас так, аби якомога менше виникало 
на іспитах додаткових питань.

Хвилювання, безсонні ночі, наполе-
глива праця — це те, з чим стикається 
кожен студент під час іспитів, ми також 
не стали винятком. Результатом першої 
сесії є моральне загартування, пере-
вірка набутих знань та успішне досяг-
нення своєї мети. Можемо порадити 
майбутнім першокурсникам відвід-
увати всі заняття, (щоб кожен викла-
дач знав свого студента в обличчя), 
готуватися до занять відповідально 
й на вимогу викладачів, бути самоор-
ганізованими, дисциплінованими й, 
звичайно, вимогливими до себе, брати 
активну участь у студентському житті 
й у житті ун-ту в цілому. Нам подоба-
ється, що кожному студенту надається 
можливість висловити власну думку, 
проявити себе якнайкраще, розкрити 
свої здібності й потенціал. Ми радіємо 
з того, що кожному студенту приділя-
ється увага з боку викладачів кафедри 
і керівництва ф-ту.

Перша сесія, про яку стільки гово-
рять протягом всього першого семе-
стру навчання і настання якої всі очіку-
ють з почуттям страху й тривоги — це 
певна школа життя, де ми набуваємо 
досвіду в усьому. Ун-т готує нас до май-
бутнього, тому що вже в стінах рідно-
го навчального закладу ми починаємо 
усвідомлювати, що таке самостійність 
та відповідальність.

Поліна Литвин,  
Катерина Погоріла, Юлія Силиверст,  

12 СР, ф-т психології і соціології
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ГАЗЕТА «УЧИТЕЛЬ» У 2021 РОЦІ
За традицією, редакція газети «Учитель» підбила підсумки публікацій викладачів, співробітників та студентів за минулий 2021 рік.

За минулий рік було підготовлено 
й видано 9 випусків. 5 газет вийшло 

друком (із них один номер — від 22 
червня  — кольоровий). 25  лютого 
вийшов рекламний номер за поданням 
приймальної комісії ун-ту. Загалом до 
редакції надійшло близько 200 заміток, 
роздумів, звітів, аналітичних статей, 
привітань від наших дописувачів.

Переможцями в  різноманітних 
журналістських номінаціях стали: 
«Найактивніший факультет» І місце — 
32 публікації — укр. мовно-літер ф-т 
(декан проф. К. Голобородько), ІІ місце — 
24 публ.– фізико-математичний (декан 
проф. Н. Пономарьова); ІІІ місце поді-
лили історичний ф-т — 17 публ. (декан 
доц. О.  С.  Гончарова), природничий 
ф-т — 16 публ. (декан проф. С. Микитюк) 
та початкового навчання — 16 публ. 
(декан Т. Довженко).

У номінації «Найактивніший 
центр і  громадська організа-
ція» перемогли Спортивний клуб 
(гол. доц.  І. Кривенцова), Пресцентр 
(кер.  Ю.  Клименко) і  Рада моло-
дих учених (кер.  проф.  О.  Башкір). 
«Найактивнішою кафедрою» стала 
каф. освітології та інноваційної педа-
гогіки (зав.  каф., проф.  А.  Боярська-
Хоменко) і кафедра здоров’я людини, 
реабілітології і спец. психології (зав. каф. 
доц. А. Галій). «Найактівнішими корес-
пондентами» стали: ректор ун-ту 
Ю. Бойчук — 11 публ., С. Золотухіна, 
проф. каф. освітології та ІП — 8 публ., 
Ю. Клименко — кер. відділу зв’язків 
з  громадкістю та ЗМІ  — 7  публ., 
О.  Казачінер, проф.  каф. здоров’я 
людини, реабілітології і спец. психо-
логії — 6 публ.

У номінації «За креативність та 
новизну» редакція відзначила статті 
ректора Ю. Бойчука «Педагогічна систе-
ма початкової освіти Песталоцці», проф. 
І. Ионова «Яків Рафаїлович Синельников», 
проф. Г. Калашникової «Перечитуючи 
вірші поета А. Гулака», проф. Д. Леонтьєва 
про наукове стажування в Німеччині, 
доц. Т. Старостенко (каф. англ. філології) 
та доц. С. Серякова (каф. всесвіт. історії) 
про академічну мобільність за програ-
мою Erazmus+, доц. Л. Філатової «Еліту 
має готувати еліта».

У номінації «За пропаганду історії, 
культури і традицій ун-ту» відзначені 
статті: проф. В. Андрієвської «Ніч науки», 
проф. Т. Паньок «Музей етнодизайну 
відкрито», проф.  Н.  Пономарьової 
«Онлайнові екскурсії школярів», 
проф.  С.  Золотухіної «100 науково-
методичних днів кафедри освітології», 
доц. О. Кін «Писанка — найпотужні-
ший оберіг», проф.  Л.  Калашнікової 
«Улюблений учитель», доц. Ю. Калюжної 
«Фестиваль документального кіно», 
доц. О. Дьякової «Історія очима молоді», 
Ю. Клименко, кер. Пресцентру «Герої 
живуть у  нашій пам’яті й  серцях», 
А. Нікітенко, худ. кер. МКЦ «Яскравий 
дебют 2021».

У номінації «За професійну 
спрямованість матеріалу» відзна-
чені публікації проф. О.  Маленко 
«Пишемо польською», «Пам’яті 
Кирила і Мефодія», проф. М. Култаєвої 
«Суспільне покликання педуніверсите-
тів», проф. Л. Зеленської і В. Ворожбіт-
Горбатюк «Компетентний учитель — 
якісна освіта», доц. Г. Корж «Правова 
культура майбутнього вчителя», доц. 
О.  Казачінер «Особливості функці-

онування спецшкіл», доц.  В.  Соляр 
«Виробнича практика», доц. Л. Дрожик 
«Європа єднає здорове майбутнє», 
доц.  С.  Білецької «День у  школі», 
викл. каф. східних мов Н. Самойленко 
«Перекладачі керують подорожами 
слів світом».

Серед студентських публікацій 
відзначені статті «Листи на фронт» 
ф-ту початк. навч.; 11  гр. укр. ф-ту 
«Парадигма життя першокурсни-
ків»; 3  курсу фізмату «Літня школа 
педмайстерності»; 12  гр. ф-ту псих. 
і  соц. «Студентське життя в  умовах 
карантину»; Ксенії Ольховської з ф-ту 
мист. «Майстерність відточується 
в  Зорицвіті»; Маргарити Ротанової 
з ф-ту мист. «Конструктивістська геоме-
трія Держпрому»; Наталії Коловоротної 
з  ф-ту псих. і  соц. «Соціальна робо-
та — це поклик серця»; серія статей 
Олександра Курка з  природн. ф-ту 
про роботу Валеоклубу; Юлії Матей 
з істфаку «Історико-политічні горизонти 
Леся Курбаса» і «Козацькому роду нема 
переводу»; Андрія Деркача з ф-ту ФВ 
і спорту «Спортивна мрія — Олімпіада».

Дякуємо за співпрацю студентству, 
викладацькому складу та співробіт-
никам відділів ун-ту: Науковій бібліо-
теці, науковій та навчальній частинам, 
відділу кадрів, приймальній комісії, 
Пресцентру, відділу аспірантури і док-
торантури, профкому ун-ту, КМЦ та 
команді КВК.

Сподіваємось на плідну співпра-
цю у 2022 році. Зробімо нашу газету 
«Учитель» найцікавішою та найкращою 
серед університетських газет регіону та 
всієї України!

Підготувала Ірина Бикова

Новорічна хроніка
17.12.21 р. волонтери ф-ту почат-

кового навчання завітали до КЗ 
«Харківська спеціальна школа № 7» 
Харківської обласної ради, де привіта-
ли діточок з майбутніми новорічними 
святами, вручили їм подарунки, пока-
зали новорічну неймовірну виставу.

17.12.21  р. волонтери ф-ту іно-
земної філології традиційно від-
відали до Дня Святого Миколая 
навчально-виховний комплекс імені 
В. Г.  Короленка для дітей з  вадами 
зору, де поспілкувалися з маленьки-
ми першокласниками, зарядилися від 
них неймовірною енергією та вручили 
подарунки.

19.12.21  р. Владислав Шломін, 
здобувач І  рівня вищої освіти за 
спеціальністю 014 Середня освіта 
(Музичне мистецтво) отримав наго-
роду Міжнародного багатожанрово-
го фестивалю-конкурсу «Sun Flower 
Fest»  — Диплом І  ступеня, медаль 
і статуетку (викл. А.В. Пащенко).

Марія Правник, студентка 2 курсу 
ф-ту початкового навчання, стала 
переможницею ІІІ фінального туру 
Чемпіонату ХНПУ імені Г. С. Сковороди 
з імпровізації, який проводив Клуб весе-
лих та кмітливих нашого ун-ту «Перша 
столиця» (кер. Сергій Жерьобкін).

18.12.21  р. на базі нашого 
закладу відбувся обласний етап XII 
Міжнародного мовно-літературного 
конкурсу імені Тараса Шевченка. Наші 
студентки (укр. мовно-літ. ф-т ім.  Г. 
Ф. Квітки-Основ’яненка) посіли прак-
тично весь п’єдестал: І місце — Влада 
Ситник (5 курс), ІІ місце — Євгенія 
Мороз (2 курс) і Каріна Ляш (2 курс).

18.12.21 р. на обласному етапі ХХІІ 
Міжнародного конкурсу з української 
мови імені Петра Яцика студентка 4 
курсу укр. мовно-літ. ф-ту ім. Г. Ф. Квітки-
Основ’яненка Крістіна Гусенко здобу-
ла переконливу перемогу й отримала 
путівку на Всеукраїнський етап.

15 січня  2022  року здобува-
чі вищої освіти та викладацький 
склад ф-ту мистецтв взяли участь 
у традиційній ході колядних та вер-
тепних колективів VI обласного 
фестивалю «Вертеп — Фест 2022». 
Сковородинівці виконали одночасний 
спів колядки «Нова радість стала», що 
стало кульмінацією ходи учасників 
фестивалю з майдану Конституції до 
ХАТОБу імені М.В. Лисенка.

21 січня члени Спілки студентів 
та молоді укр. мовно-літератур-
ного ф-ту відвідали Харківський 
театр для дітей та юнацтва.

Працівники театру провели екскур-
сію перед початком вистави, показав-
ши залаштунки мистецького життя. 
Невеликий екскурс в історію допоміг 
більше дізнатися про сам театр та 
його засновників. Це була можливість 
доторкнутися до світу театру, кропітка 
діяльність якого, в решті решт, пере-
творюється на фантастичне видовище 
на сцені. Вистава «Скляний звіринець» 
за п’єсою Т. Вільямса була про крих-
кість сімейних стосунків. Захоплива 
атмосфера та неймовірна гра акторів 
торкалися самого серця.

Новорічний декор

Здобувачі І (бакалаврського) рівня 
вищої освіти спеціальність 022 

«Дизайн» успішно виступили в  XIХ 
Міжнародному дистанційному кон-
курсі одного образу та новорічно-різд-
вяного декору «Сузір’я Каштан», який 
відбувся в Київському НУ технологій та 
дизайну 21.12.2021.

У номінації «Новорічно-різд-
вя ний декор» Катерина Кушко 
(кер. А. С. Тининика) отримала Диплом 
за ІІ місце, а  Катерина Золоташко 
(кер.  М.  Г.  Куратова)  — за ІІІ місце. 
Бажаємо талановитим дівчатам та їхнім 
керівникам подальших професійних 
успіхів, результативної участі в інших 
конкурсних програмах та конкурент-
носпроможності з кращими дизайнер-
ськими школами світу!

Кафедра дизайну

Вітаємо
Студентки юридичного ф-ту Дар’я 

Нічіпоренко та Карина Соломонова 
здобули стипендії від Фундації 
Лозинських (США) для покриття 
витрат на оплату навчання за 10 міся-
ців. Здобуття цієї стипендії є резуль-
татом перемоги в конкурсі, у якому 
відібрали для заохочення студентів 
за високі успіхи в навчанні й активну 
участь у громадській роботі.

КОНКУРС ПЕРЕКЛАДІВ
Конкурс перекладів тривав з жовтня по грудень 2021 р., у ньому брали участь студенти 
різних ф-тів нашого ун-ту. Вони із задоволенням взялися за складну, але цікаву справу, 
яку раніше ніколи не робили. 

Вітаємо Крістіну Гусенко, студентку 4 курсу укр. мовно-літературного ф-ту 
імені Г. Ф. Квітки-Основ’яненка, переможницю студентського конкурсу пам’яті 

знаного філолога, літературознавця, поета, перекладача В. В. Юхта за найкращий 
переклад англійською мовою ліричного вірша 1990 р. відомого поета-харків’янина 
Бориса Чичибабіна «В лесу, где веет Бог, идти с тобой неспешно…». Як відомо, 
віршований переклад дуже відрізняється від прозаїчного, бо перекладач і сам має 
бути поетом, творчою, талановитою особистістю зі сміливою уявою і відкритим 
серцем, бо, за відомим твердженням С. Я. Маршака, «Дурний переклад — наклеп 
на автора».

Представляємо фрагмент перекладу переможниці:
In the forest, where is the God, I’d like to walk with you unhurriedly.
There is a spider weaving webs. Be careful, my dear.
Could hear you this leafy melody?
The melody of love which sounds pretty clear.
 
Where the love was lost when trees were smelling richly
And times were flying over ways?
It was around — entirely and deeply.
The love dissolved in grass and dew of morning prays.
 
I’m madly happy to believe and whist.
The more sincerely you love
The more disquieted you become,  
And I’m lucky to be aware of all it.

Нагородження переможниці відбулося 10 грудня 2021 р. у Чичибабін-
центрі, робота якого в Харкові триває вже 20 років. Плануємо проводити 
студентський конкурс на найкращий переклад англійською мовою віршів 
про кохання щорічно.

І. Костікова, д.п. н., проф., зав. каф. теорії і практики англ. мови 

Ювілеї
1 січня 2022 року відсвяткувала ювілей 
Галина Григорівна Яковенко — 
к. іст. н., доцент, доцент каф. всесвіт-
ньої історії історичного ф-ту.

Здобувши фахову освіту в ХДУ імені 
О. М.  Горького, Галина Григорівна 
успішно закінчила аспірантуру нашо-
го ун-ту та вже 20 років плідно пра-
цює на історичному ф-ті. Г.Г. Яковенко 
досліджує історію професійної групи 
домашніх учителів різних губерній 
України в XIX ст. Результати досліджен-
ня знайшли своє відображення в чис-
ленних фахових наукових публікаціях, 
навчально-методичних посібниках 
з курсів «Методика навчання історії», 
«Методика навчання суспільство-
знавчих дисциплін», «Основи наукових 
досліджень» для студентів історичного 
ф-ту, а також для учнів шкіл. З 2009 р. 
Галина Григорівна координує роботу 
Центру методики викладання історії та 
суспільствознавчих дисциплін та вже 
13 років поспіль є організаторкою між-
народної науково-практичної конфе-
ренції «Актуальні проблеми методики 
викладання історії, правознавства та 
суспільствознавчих дисциплін у ВНЗ», 
яка об’єднує науковців, викладачів 
закладів вищої освіти, учителів ЗОШ, 
методистів, студентів, які цікавляться 
питаннями організації навчання.

Протягом багатьох років ювілярка 
провадить активну фахову практичну 
та громадську діяльність. Так вона здій-
снює наукове консультування Історико-
краєзнавчого музею селища Бабаї, 
є громадським інспектором з охорони 
культурної спадщини Харківської обл. 
управління культури і туризму ХОДА 
та членом Українського товариства 
охорони пам’яток історії та культури.

Проте особливої поваги заслу-
говує той факт, що майже 40 років 
Галина Григорівна свої сили та неаби-
який досвід віддає українській школі: 
учитель історії, керівник проєкту 
«Університетська кафедра в  школі», 
член журі обласних шкільних олімпіад 
з історії, обласного конкурсу-турніру 
юних істориків. Вона була в  складі 
проєктної групи, результатом роботи 
якої став посібник «Мультикультурна 
Харківщина. Екскурсії по рідному краю. 
Методичний посібник для учителів істо-
рії, екскурсоводів та краєзнавців».

Вітаємо Галину Григорівну Яковенко 
з ювілеєм! За працю всю, усе знання 
і вміння, за серця небайдуже стуко-
тіння Вам — подяка щира. Бажаємо 
здоров’я, щастя й миру, нехай в очах 
сміється сонце золоте, а дерево життя 
зростає і цвіте!

Колектив історичного ф-ту

7 січня 2022 року відбувся ювілейний день 
народження Алли Григорівни Козлової, 
доцента каф. зарубіжної літератури 
та слов’янських мов імені професора 
Михайла Гетманця.

Життєвий і трудовий шлях Алли 
Григорівни пов’язаний з  нашим 
ун-том, вона є випускницею філоло-
гічного ф-ту ХДПІ імені Г. С. Сковороди 
1983 року. По закінченні працювала 
викладачем каф. російської і  зару-
біжної літератури, після аспірантури 
у  1990  р. успішно захистила канд. 
дисертацію, у 1993 р. отримала вчене 
звання доцента.

З 1994  р. працювала заст. декана 
ф-ту російської мови і  літератури 
(після реорганізації — ф-ту славісти-
ки), а з 2018 по 2020 рр. — деканом ф-ту 
славістики. На цих посадах А. Г. Козлова 
яскраво виявила притаманні їй органі-
заторські здібності та найкращі людські 
якості: вимогливість і тактовність у спіл-
куванні з кожним членом колективу — 
від студента до професора.

Багато років Алла Григорівна викла-
дала й викладає курси теорії та історії 
російської та зарубіжної літератури на 
ф-тах славістики, укр. мовно-літератур-
ному й іноземної філології.

Учениця проф.  М. Ф.  Гетманця, 
А.Г.  Козлова розвиває і  продовжує 
традиції його літературознавчої 
школи. Вона є  автором понад 120 
наук. публікацій, серед яких моно-
графія (1994 р.), розділ у закордонній 
колективній монографії (2021 р.), низка 
наук. статей та навчально-методичних 
посібників. Алла Григорівна успішно 
керує наук. роботою студентів і аспі-
рантів, під її керівництвом захищено 
2 канд. ди сертації та 1 на здобуття наук. 
ступеня доктора філології.

А. Г. Козлову — людину, керівника, 
викладача, науковця — поважають та 
люблять колеги, співробітники й сту-
денти, для яких вона є  прикладом 
самовідданого служіння філологічній 
науці та освітянській справі.

Від імені колег —проф. О.Скоробогатова
За вагомий особистий внесок 

у розвиток освіти і науки та з наго-
ди ювілею Почесною відзнакою 
Сковородинівського ун-ту були нагоро-
джені: Алла Козлова, Галина Яковенко, 
а також Альона Ємець, к. пед. н., доц. 
каф. теорії і  методики викладання 
філологічних дисциплін у  дошкіл., 
початк. і  спец. освіті, ф-т початк. 
навчання; Олена Масюк, к. пед. н., доц. 
каф. теорії і методики викладання при-
родничо-математичних дисциплін 
у дошкіл., початк. і спец. освіті, ф-т 
початк. навчання.
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Актуальне інтерв’ю

ВІДКРИЙТЕ ШЛЯХ ДО СВОГО ЗДОРОВ’Я І ЩАСТЯ
Жаннета Леонідівна Козіна — доктор наук з ФВ та спорту, професор, зав. каф. олімпійського і професійного спорту, спорт. ігор 
та туризму ХНПУ імені Г. С. Сковороди, переможниця університетського конкурсу «Сковородинівський олімп –2021» у номінації 
«Краща кафедра» та лауреат у номінації «Кращий науковець».

Жаннета Леонідівна, розкажіть 
про своє спортивне минуле?

Ж. К.: Спочатку займалася стрибка-
ми у висоту, а потім тренери вмовили 
спробувати себе в  баскетболі. Так 
у 15 років я з Харкова потрапила до 
Москви в жіночу команду вищої ліги 
ЦСКА (з 1980 по 1983 рр.), одну з лідерів 
СРСР та світового жіночого баскетболу. 
Це було як у казці! Адже спортсмени, 
яких ми бачили тільки по телевізору, які 
мали для нас, звичайних людей, ореол 
чогось неймовірного, загадкового, над-
звичайного, тепер просто зустрічалися 
на кожному кроці. А деякі спортсменки, 
зокрема відомі фігуристки, навчались 
зі мною в одному класі!

Як потім склалося Ваше життя?
Ж. К.: Закінчила московську школу зі 

спортивним нахилом ЦСКА, потім через 
важку травму потрапила в Буревісник 
(Москва), у команду І ліги СРСР, де грала 
з 1983 по 1987 рр. У1983 році вступи-
ла в головний ін-т у СРСР з підготовки 
тренерів — у Державний центральний 
ордена Леніна ін-т фізичної культури 
(ДЦОЛІФК). Моїми викладачами були 
відомі вчені й практики у світі, за під-
ручниками яких ще й зараз навчають-
ся студенти. Уся атмосфера ДЦОЛІФКу 
була творчою, пошуковою. Адже нас 
готували як мінімум на тренерів збір-
них СРСР, а це було дуже відповідально.

Коли Ви захопилися наукою?
Ж. К.: Студенти починали займати-

ся наукою з І курсу. Було таке правило: 
обирай собі двох наукових керівників: 
одного з кафедри, на якій ти спеціа-
лізуєшся (баскетбол, волейбол, легка 
атлетика, гімнастика та ін.), а другого 
обов’язково з  теоретичної кафедри 
(фізіології, анатомії, біохімії, біомеха-
ніки, психології тощо). Я  опинилась 

на кафедрі фізіології і  взяла участь 
у дослідженнях, які на той момент про-
водились тільки за кордоном. Ці дослі-
дження лягли в основу моєї майбутньої 
канд. дисертації, яку довго не визнава-
ли в нас і яку мені вдалось захисти тіль-
ки через 16 років від початку роботи 
над нею. Крім того, мені пощастило 
бути в  СРСР дворазовим призером 
студентської олімпіади з  фізіології. 
Це було дуже цікаво, хоча й вимагало 
великої концентрації.

Ви закінчили аспірантуру в Москві? 
У  чому полягають Ваші наукові 
інтереси?

Ж. К.: Ні, через політичні обставини 
(перебудову) повернулася до Харкова, 

де з 1987 р. почала працювати в ХДПІ 
імені Г. С. Сковороди на каф. спортивних 
ігор. Тут я в 1990 р. вступила в аспіран-
туру. І незважаючи на те що ніхто не під-
тримував мою тему, почату в ДЦОЛІФКу, 
продовжувала свої дослідження. Дуже 
вдячна за підтримку й дозвіл прово-
дити дослідження в лабораторії спор-
тивної фізіології нашого ін-ту виклада-
чам Всеволоду Алексєєву та Віктору 
Слюсареву. Мене дуже цікавило питан-
ня: чому одні спортсмени можуть багато 
тренуватись, витримувати багато зма-
гань, порушувати спортивний режим, 
але при тому не хворіти й не травмува-
тися. А інші багато часу витрачають на 
відновлення після численних хвороб 
і травм. Частково відповіді на ці питан-
ня стали основою моїх кандидатської 
і докторської дисертації.

Коли Ви отримали кандидат-
ський і докторський ступені?

Ж. К.: У 2000 році я захистила канд. 
дисертацію в Кубанському ін-ті фізич-
ної культури, але в Україні не визнали 
російський диплом, і  навіть ностри-

фікація у  Львові не відбулася. Тому 
в 2003 р. довелося захищатися вдруге 
в Харківській державній академії фізич-
ної культури. А докторську дисертацію 
я захистила в 2011 році в Національному 
ун-ті ФВ і спорту України. На той момент 
це було справжнє диво в нашій спеці-
альності: стати доктором наук, захистив-
шись у самого В. М. Платонова.

Розкажіть про Ваші досягнення 
в науковій роботі?

Ж. К.: Маю понад 550 публікацій, із 
яких — 73 в базі Web of Science, 39 — в 
базі Scopus, індекс Хірша в базі Scopus 
дорівнює 12, у базі Web of Science — 9, 
у базі Google Scholar — 44. Підготувала 
16 канд. наук, з яких 2 — заслужені май-
стри спорту. Зараз виконую обов’язки 
гол. редактора журналу «Health, sport, 
rehabilitation», який у 2018 році одним 
із перших потрапив до категорії Б, 
а в цьому році — до бази Scopus. Також 
є членом двох громадських Академій 
наук, 5 разів нагороджена Почесною 
грамотою МОН України за підготовку 
переможців Всеукраїнського конкурсу 
студентських наукових робіт.

Чи займались Ви тренерською 
роботою?

Ж. К.: У 1987–1990 рр. була тренер-
кою жіночої баскетбольної команди 
ХДПІ імені Г. С. Сковороди, яка виступа-
ла на змаганнях всеукраїнського рівня, 
а з 2008 по 2013 рр. — тренеркою збір-
ної команди нашого ун-ту зі спортивно-
го туризму. Зараз теж треную, правда, 
сама себе: будую собі програми тре-
нувань та відновлення після інсульту 
з важкими ускладненнями. Зараз моє 
життя залежить від цих занять, тому 
я займаюся від 2,5 до 5 годин на день.

Яке у Вас хобі?
Ж. К.: Створила унікальну гімнастику 

для дітей і для дорослих, яка побудо-
вана на принципах природних рухів 
(тварин, дерев, квітів тощо) і виконуєть-
ся під вірші про природу, розробила 
серію бальзамів на лікарських росли-
нах та інших природних інгредієнтах. 
Іноді пишу вірші, музику для пісень, 
які виконую на фортепіано та на гітарі. 
Подобається малювати, міркувати на 
різні філософські проблеми… Люблю 
спілкуватись зі своїми синами, братом, 
чоловіком — тобто зі своєю родиною.

Що б Ви побажали нашим чита-
чам?

Ж. К.: У новому році бажаю всім від-
крити для себе шлях до свого здоров’я 
і, відповідно, до свого щастя.

Розмовляла Ірина Бикова
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ЗАПРОШУЄМО  
ДО АСПІРАНТУРИ

25 січня 2022 року в актовій залі зібрали-
ся випускники-магістри, аби дізнатися 
більше про навчання в аспірантурі ХНПУ 
імені Г. С. Сковороди.

Із вступним словом перед магі-
страми виступив ректор ун-ту, 

проф., член-кор. НАПН України 
Юрій Бойчук. Очільник вишу 
привітав нову хвилю науковців 
із успішним складанням іспи-
тів і  закінченням магістратури 
та зазначив, що у  нової генера-
ції фахівців є  можливість знову 
повернутися на навчання до най-
кращого Сковородинівського ун-ту. 
Юрій Дмитрович пообіцяв всіляко 
підтримувати наукові та професійні 
прагнення наших випускників.

Проректорка з  наукової, інно-
ваційної і  міжнародної діяльності 
Світлана Бережна у своєму виступі 
більш предметно повідомила про 
можливості та переваги навчання 
в аспірантурі нашого вишу та пре-
ференції, які можна отримати по її 
закінченню.

За роки існування ун-ту в ньому 
склалися й успішно працюють нау-
кові школи за різними напрямами: 
педагогічна, правова, психологічна, 
політологічна, економічна, історич-
на, мистецька, хімічна, біологічна, 
фізико-математична, філологічна, 
філософська, наукова школа з фізич-
ного виховання і спорту.

З презентацією наукових шкіл 
нашого ун-ту виступила професор-
ка, під керівництвом якої захищено 
5 докт. та 35 канд. дисертацій, голо-
ва комісії з реєстрації наукових шкіл 
Олена Іонова. Як зазначила Олена 
Миколаївна, наукові школи ун-ту 
продовжують продукування нових 
знань, зберігають спадкоємність 
наукових і суспільних традицій між 
різними генераціями дослідників, 
підтримують генетичний зв’язок між 
творчою спадщиною попередників 
і пошуками сучасників.

Голова Ради молодих учених 
проф. Ольга Башкір розповіла 
про перспективи і можливості, які 
відкриваються перед аспірантами 
й закликала випускників до активної 
життєвої позиції та співпраці.

З настановою і  найкращими 
побажаннями до випускників звер-
нулася проф. каф. освітології та 
інноваційної педагогіки Світлана 
Золотухіна, під керівництвом якої 
захищено 13 докт. та 52 канд. дис-
ертації. Вона зосередила увагу на 
перевагах навчання за освітньо-
науковою програмою 011 «Освітні, 
педагогічні науки».

Зі зворушливою та мотивуючою 
промовою виступив аспірант 2-го 
року навч. каф. анатомії і фізіології 
людини імені проф. Я.Р. Синельникова 
Олексій Божко, який поділився влас-
ним досвідом успішного навчання 
в  аспірантурі, надав цінні поради 
щодо всебічної креативної реалізації 
своїх можливостей на благо універ-
ситетської спільноти й  суспільства 
в цілому.

Підсумувала інформаційний мара-
фон професорка, багаторічна незмін-
на завідувачка відділу аспірантури 
та докторантури Ірина Разуменко, 
побажавши успіхів та високого стар-
ту молодим науковцям.

Справжнім музичним сюрпри-
зом для публіки стало виконання 
«Хорватської рапсодії» композитора 
Тончи Хульжича здобувачкою вищої 
освіти Ольгою Хроменко.

Справді, навчання в аспірантурі 
вимагає багато сил, ресурсів, напо-
легливості, але якщо ви готові дола-
ти всі труднощі й чітко йти до своєї 
мети — на вас чекає багатогранний 
світ нових знань, знайомств, можли-
востей і перспектив.

Запрошуємо магістрів 
на навчання до аспірантури 
ХНПУ імені Г. С. Сковороди!

Відділ аспірантури знаходиться 
в  головному корпусі університету 
за адресою: 
м. Харків, вул. Алчевських, 29, 
каб. 103. 
Тел.: (057) 700–35-21, 
E-mail: aspirantura-2010@hnpu.edu.ua

Юлія Клименко,  
кер. Пресцентру ун-ту

Золоті імена

ЮРІЙ ПОЯРКОВ:  
УСЕ ЖИТТЯ В СПОРТІ

9–10 лютого 2022 року в спортивній залі ім. В. А. Титаря ХНПУ імені Г. С. Сковороди, 
розташованій у корпусі Г по вул. Алчевських, 29, відбудеться Всеукраїнський турнір 
з волейболу пам’яті ЗМС, олімпійського чемпіона, випускника і викладача нашого 
ун-ту Юрія Пояркова. 10 лютого 2022 р. Юрію Михайловичу мало б виповнитися 
85 років.

У змаганнях із дотриманням усіх 
карантинних вимог візьмуть 

участь студентські команди міста 
Харкова та команда ДЮСШ міста 
Полтави. Метою змагань є пропаганда 
та популяризація волейболу як засо-
бу зміцнення здоров’я, поширення 
фізкультурно-оздоровчих та спор-
тивно-масових форм роботи зі сту-
дентською молоддю, профорієнтація 
учнів ДЮСШ, ушанування пам’яті Юрія 
Пояркова.

У програмі змагань: вшануван-
ня пам’яті видатного волейболіста 
покладанням квітів до меморіальної 
дошки в навчальному корпусі №1 по 
вул. Алчевських, 29; парад відкриття 
змагань; ігри; нагородження пере-
можців.

Поярков Юрій Михайлович 
(10 лютого 1937, м. Харків — 10 люто-
го 2017, м. Харків) — Заслужений май-
стер спорту СРСР з волейболу (1964 р.); 
дворазовий Олімпійський чемпіон 
(1964 р., м. Токіо; 1968 р., м. Мехіко); 

бронзовий призер ХХ Олімпійських 
ігор (1972 р., м. Мюнхен); дворазовий 
чемпіон світу (1960, 1962 рр.); бронзо-
вий призер чемпіонату світу (1966 р.); 
чемпіон Європи (1963, 1967 рр.); брон-
зовий призер чемпіонату Європи 
(1971 р.); чемпіон Кубку світу 1965 р., 
бронзовий призер Кубку світу 1967 р. 
Юрій Михайлович — випускник ХДПІ 
імені Г. С. Сковороди 1963 р., з 1996 по 
2016 рр. — зав. каф. спортивних ігор, 
професор ХНПУ імені Г. С. Сковороди. 
Був Почесним громадянином 
м. Харкова, нагороджений орденами 
«Знак Пошани» (1965, 1969 рр.), орде-
ном за заслуги ІІ ступеня (2007 р.).

Юрій Поярков визнаний найтитуло-
ванішим волейболістом планети, його 
ім’я навіки вписано в Книгу рекордів 
Гіннеса. Ми пишаємося нашим відо-
мим випускником та співробітником. 
Пам’ять про видатну та світлу Людину 
назавжди в наших серцях!

Ірина Кривенцова,  
голова Спортклубу ХНПУ імені Г. С. Сковороди

У 2007 році до 70-річчя з дня народження 
Юрія Пояркова на шпальтах газети 
«Учитель» було надруковане велике 
інтерв’ю з ним під назвою «Спорт на все 
життя», фрагмент якого ми пропонуємо 
нашим читачам.

«Я корінний харків’янин, виріс у райо-
ні Держпрому, грати у волейбол почав 
у  спортшколі при міськвно. Після 
школи вступив до ХДУ на геофак, але 
в 1956 році вирішив, що спорт — моє 
майбутнє, тому залишив геофак 
і  вступив до педінституту на ф-т 
фізвиховання. Ф-т у ті роки був укомп-
лектований висококваліфікованими 
спеціалістами: зав. каф. спорт. ігор був 
чудовий спеціаліст у галузі волейболу 
Георгій Іванович Шелекетін. Суворий, 
вимогливий, він не робив послаблень 
нікому. Пам’ятаю, уже будучи дво-
кратним олімпійським чемпіоном, 
я мав у нього трійку з волейбольного 
суддівства. Я  дуже вдячний йому не 
тільки тому, що він був моїм першим 
тренером у студентські роки, але й за 
те, що я пройшов у нього школу поведін-
ки в ігровому колективі. Георгій Іванович 
змушував мене після кожного тренуван-
ня робити по 10 подач у кожну зону без 
похибки. Якщо я помилявся, відлік подач 

починався спочатку. Таким чином, 
щоденно після тренування я  робив 
близько 350 подач, що допомогло в моїй 
подальшій спортивній долі. Так на нео-
фіційній першості в Парижі в 1959 р. 
я став відомим завдяки сильній боко-
вій подачі. А в 1960 р. на першості світу 
в Ріо-де-Жанейро завдяки цьому з легкої 
руки журналістів мене стали називати 
«людина-катапульта». Щоб нейтралі-
зувати мою подачу, Міжнародна феде-
рація волейболу дала дозвіл на прийом 
м’яча знизу двома руками, що стало 
основним в оборонних діях.

На кафедрі спорт. ігор працював 
і  Василь Андрійович Титар, у  якого 
я тренувався з кінця 50-х рр. і до завер-
шення своєї спортивної кар’єри. Він 
створив волейбольну школу, відому 
не лише в Союзі, але й у всьому світі. 
Багато нового В. Титар вніс у теорію 
компонування команди та в  так-
тичний рисунок гри. Я вже не кажу про 
людські якості цієї дивовижної люди-
ни. Він часто допомагав мені в різних 
життєвих ситуаціях. Сильними були 
й інші кафедри ф-ту: легкої атлетики 
(зав. каф. А. Ярко), гімнастики (зав. каф. 
Ю.  Шабайдаш), музритму (зав.  каф. 
Л. Тайполе).

Навчатися на ф-ті фізвихован-
ня ХДПІ вважалося престижним, він 
забезпечував спорт. кадрами не лише 
Харків та Україну, але й Союз. У ті роки 
волейбольна команда педінституту 
двічі вигравала студентський чемпіо-
нат СРСР, що було великим досягнення 
тому, що змагалися з кращими коман-
дами московських вишів. Уже на 2 курсі 
я потрапив до збірної України, а потім 
і СРСР, тому на 3 курсі навчався за інди-
відуальним графіком. Звичайно, часу 
для навчання стало менше, а побла-
жок навіть для олімпійським чемпіо-
нів ніхто не давав, тому час навчання 
в ін-ті розтягнувся на 7 років. У цілому, 
атмосфера в пед. ін-ті була сприят-
лива для розвитку спорту, виховання 
яскравих спортсменів, підготовки 
висококласних викладачів фізкуль-
тури, які володіли знаннями не лише 
в галузі спорту, але й педагогіки. Для 
мене роки навчання в ін-ті мали вели-
ке значення, бо завершивши активне 
життя спортсмена, я легко вписався 
у викладацьке середовище й завідував 
кафедрами в спорт. вузах Харкова та 
Києва.

У 1994  р. після 3-річної роботи 
головним тренером чоловічої збірної 
з волейболу в Єгипті, я повернувся до 
Харкова і випадково зустрівся з ректо-
ром І. Прокопенком, який умовив мене 
повернутися до рідних пенатів».

На питання: Що таке щастя і про 
що Ви мрієте? — Юрій Михайлович 
відповів:

«Це складне питання, бо щастя — 
багатогранне, містке поняття. Для 
мене щастя — це свобода жити, як 
хочеш. Я багато бачив, жив і працю-
вав у  різних країнах і  зрозумів, що 
можу бути щасливим лише тут, де 
мене розуміють, де мої друзі, моє коло 
спілкування. А  мрію я, щоб держава 
та бізнес більше думали про розви-
ток спортивного руху і не шкодували 
коштів на здоров’я нації».

Спілкувалась з Ю.М. Поярковим  
у січні 2007 р. Ірина Бикова
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Говорить молодь

ВТІЛИТИ ДИТЯЧУ МРІЮ В ЖИТТЯ
Крістіна Птушкіна, студентка 1 курсу бакалаврського рівня вищої освіти ф-ту іноземної філології стала переможницею облас-
ного конкурсу ім. О. С. Масельського на кращий літературний твір у номінації «Учнівська молодь». Пропонуємо нашим читачам 
познайомитися з переможницею.

«Брати від життя все» — саме з таким 
девізом я живу, намагаючись досягти 
свого максимуму й  навіть краще. 
Головне — це не відступати від влас-
них планів, а тільки впевнено втілюва-
ти їх у життя. Можливо, саме ці слова 
й змусили мене почати писати у вісім 
років маленькі віршики та історії. Ще 
тоді я пообіцяла батькам, що в майбут-
ньому стану відомою письменницею 
і  обов’язково куплю їм великий дім 
з присадибною ділянкою. Хоча мрії про 
будинок поки так і залишилися мріями, 
сама ідея того, що я можу бути пись-
менницею, засіла в думках. Починала 
з маленьких історій на різні теми, щоб 
набити руку й відчути, як це — писати 
твори з власними всесвітами, аби потім 
дійти до чогось серйознішого.

Про конкурс я дізналась випадково 
з повідомлення в групі, і хоча спершу 
загорілась ідеєю спробувати себе, 
я-таки відкинула її далеко через страх, 
що нічого не вийде. Проте в  остан-
ній день прийому робіт на конкурс 
вирішила, що втрачати нема чого, бо 
краще спробувати й шкодувати, аніж не 
спробувати й шкодувати. Я відправила 
оповідання з назвою «Мінус один», яке 
було написане між уроками у випускно-

му класі, підготовкою до ЗНО і власне 
самими іспитами.

Ідея написати це оповідання при-
йшла на уроці зарубіжної літератури 
в школі, коли вчителька запропонува-
ла твір-роздум на тему: «Що для мене 
війна». Коли на думку спало слово 
«смерть», сюжет народився майже 
одразу, тому що тема війни сьогодні 
для України актуальна як ніколи, зва-
жаючи на збройну агресію та окупацію 
з  боку Росії, саме тому я  і  вирішила 
ще раз звернути увагу на цю загрозу. 
Події розгортаються навколо студента 
Максима, який одного дня зрозумів, що 
він має кинути мірне життя й вирушити 
на війну. Декілька місяців на фронті до 
передчасної загибелі стали для нього 
вирішальними в осмислені свого місця 
в житті, пошуку нових фронтових дру-
зів-однодумців, становленні як патріота 
і захисника Батьківщини.

Коли одного дня мені зателефо-
нували з обласної ради і сказали, що 
я перемогла в літературному конкур-
сі, я навіть не зрозуміла, що сталося. 
Та коли по той бік поклали слухавку, 
то я так і сиділа кілька хвилин з теле-
фоном в руці й не вірила, що перемо-
гла. Нагородження відбулося 10 грудня 

в Залі обласного організаційно-мето-
дичного центру культури і мистецтва. 
В  урочистій обстановці я  одержала 
грамоту й грошову винагороду.

Зараз, після перемоги, я ще більше 
впевнилась, що правильно вчинила, 
не закинула цю ідею й  відправила 
оповідання на конкурс. Сподіваюсь, 
це не останній мій успіх у літературній 
діяльності, і  я  зроблю все, щоб моя 
дитяча мрія стати письменницею вті-
лилась у життя.

Підготувала Ірина Бикова

ЩО РІК ТИГРА НАМ ГОТУЄ
У ніч з 31 січня на 1 лютого згідно з китайським календарем, який існує вже майже 3 тис. років, рік Бика передає свої повноваження 
2022 року Червоного Водяного Тигра, який триватиме до 21 січня 2023 року.

Традиційно за допомогою праців-
ників відділу кадрів ми пропо-

нуємо нашим читачам дізнатися, хто 
вони, 96 (!) наших університетських 
колег і  колежанок, що народилися 
в рік Тигра. До речі 23 наших викла-
дачі і співробітники будуть відзначати 
цього року ювілеї.

Тигр вважається вірною і відданою 
твариною, як наші професори-старій-
шини — Віталій Бондар і Валентина 
Моторіна, майже все життя яких при-
свячено освіті.

Тигр протегує тим, хто досяг у житті 
бажаних висот, як проректори Світлана 
Бережна, Наталія Борисенко, зав. каф. 
освітології та інноваційної педагогіки 
Анна Боярська-Хоменко.

Символів року буде два: дерево, 
яке допомагає триматися стабільно 
та вода, що дарує чуттєвість, як це 
втілюють проф. каф. психології Ганна 
Меднікова й доценти Людмила Лисенко 
й Маргарита Нестеренко.

Творчий розвиток рік Тигра прине-
се доценту каф. хореографії Вікторії 
Волчуковій та викл. Вікторії Сидоренко, 
улюбленній гітаристці ун-ту Амалії 
Мартем’яновій, викл.  каф.  дизайну 
Анастасії Тининиці.

Хижак пробудить оптимізм і ціле-
спрямованість у доцентах Владиславі 
Сідельніковій, Ользі Гоц-Яковлєвій.

Рік стане інноваційним і активним 
для доцентів різних спеціальностей: 
Юлії Тельпуховської, Ольги Темченко, 
Вікторії Коваленко, Галини Яковенко, 
Алли Козлової, Марії Луценко, виклада-
чів Ганни Левандовської, Тетяни Шалом.

2022 рік буде насичений несподіван-
ками, переважно з успішним результа-
том, яскравими подорожами за кордон 
для доц. каф. англ. філології Юлії Шпак, 
Юлії Гетман, Ольги Кабанської, ст. викл. 
каф. німецької філол. Марії Сидорової, 
викл каф. романської філол. Катерини 
Толмачової.

Оскільки Тигр володіє невичерп-
ною енергією і може долати будь-які 
перешкоди, він сприятиме нач. відді-
лу зв’язків із громадкостю та ЗМІ Юлії 
Клименко, провідним бухгалтерам Анні 
Сватенко, Світлані Якубовій, Вікторії 
Опаленик. У рік Тигра, досягнуть зна-
чних успіхів у різних галузях ст. інспекто-
ри Ірина Фененко, Тетяна Клімова, Інна 
Соколова, пров. бібліотекар Світлана 
Мажара, бібліотекар Ганна Суслик, ст. 
лаборанти Костянтин Білоконь, Любов 
Зеленська, Наталія Шепітько, Тетяна 
Орєхова, Анжеліка Чала, Максим 
Дмитрієнко, Олександр Богданіс, Ганна 
Бурма, Вероніка Бондаренко, Тетяна 
Гончарова, Сергій Дьяков, Станіслав 
Саржевськоій, диспет. ф-тів Ірина 
Майстрюк, Ніна Лукашова, інженери 
Ірина Алексєєнко, Олена Ключкова, 
Олена Скляренко, оператори відеоза-
пису Анастасія Локай, Юлія Турченюк.

Тигр любить ризикувати, тому 
налаштовані на перемоги такі викла-
дачі ф-ту ФК і спорту, як доцент Юлія 
Голенкова, ст. викл. Вікторія Спузяк, 
Сергій Ільницький, Геннадій Огарь, 
Ірина Борисенко, ст. лаб. Ольга Нанка.

У рік Тигра народилося багато пра-
цівників АГЧ нашого ун-ту, які ство-
рюють затишок, спокій та комфортні 
умови для навчання студентів і викла-
дачів та співробітників ун-ту. Дякуємо 
їм за віддану працю!

Незважаючи на обстановку у світі, 
сім’я залишиться в безпеці для тих, хто 
народився в рік Тигра. 

Тож бажаємо всім родинного щастя 
й  добробуту. Тигр буде на боці тих, 
хто прагне нових знань, успіх чекатиме 
на всіх, хто вже навчається й буде навча-
тися в нашому ун-ті й захоче дізнатися 
багато нового. Починайте нові справи, 
робіть відкриття, мандруйте, спілкуй-
тесь, а головне — будьте здорові!

Підготувала за допомогою  
відділу кадрів ун-ту Ірина Бикова

Спорт
20–23  грудня 2021  р. відбули-

ся обласні студентські змагання 
«Спорт протягом життя» з шахів, на 
базі НЮУ імені Ярослава Мудрого.

Збірні команди ХНПУ імені 
Г. С. Сковороди з шахів взяли активну 
участь у цих змаганнях у такому скла-
ді: Команда — І: Шкреба Євгеній (юри-
дичний ф-т); Бажан Андрій (фіз-мат.); 
Яковлев Владислав (юридичний ф-т); 
Кривуля Юлія (ф-т початк. навчання); 
Команда — ІІ: Сунцов Микита (фіз. мат.); 
Федько Микита (ФВіС); В’юник Віталій 
(природничий ф-т); Герасименко Ганна 
(ф-т початкового навчання). Команди 
представляв тренер, ст. викл. з фізич-
ного виховання Андрій Валерійович 
Козлов.

13–15  січня 2022  р. здобувачі 
вищої освіти, 12 групи ф-ту ФВ і спор-
ту ХНПУ імені Г. С. Сковороди перемо-
гли в Чемпіонату Харківської області 
з  боксу серед молоді: Олександр 
Кузьменко  — в  абсолютній ваговій 
категорії +92 кг, а Іван Агапов — у ваго-
вій категорії 60 кг.

20–21 січня 2022 р. Руслан Абдієв, 
здобувач 2 курсу ф-ту ФВ і  спорту, 
отримав бронзову медаль Чемпіонату 
України з греко-римської боротьби 
(U 23) у м. Запоріжжя.

23–24 січня 2022 року здобувачка 
третього курсу ф-ту ФВ і спорту Олена 
Нікітінська перемогла у Міжнародному 
турнірі з сумо у м. Ерд (Угорщина).
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